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Protokół nr V.2019 
V Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 25 kwietnia 2019 r. 
RG.0002.3.2019 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 11:53 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

         Obecni radni         Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz     1. Świstak Robert  
2. Dembowski Adam             
3. Felecka -Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa       
6. Konarski Zdzisław – uczestniczył w obradach od godz. 10:00 do 10:33  
7. Michalski Kazimierz             
8. Ociepa Jarosław             
9. Olszta Małgorzata    
10. Patura Jolanta     
11. Piętos Dominika     
12. Skrobek Marek     
13. Synderecka Agnieszka       
14. Zawada Mirosław   

        
O godz. 10:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył V Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych i w ich imieniu osoby zaproszone na obrady:  
Wójta Gminy Piotra Łysonia, Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię 

Lesiakowską, Skarbnik Bożenę Jarosińską, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy Agatę 
Studniarek, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ręcznie Józefa Korpasa, Kierownik GOPS 
Elżbietę Krawczyk, Dyrektor GBP Małgorzatę Woźnica, Inspektor Zofię Karlińską. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 14 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych 
i gości stanowią pisemne  załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 

 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek obrad, 
jak w zaproszeniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu IV sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018 r. 
7. Sprawozdanie z wykonanych zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 

2018 r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Bąkowej Górze. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Gminy do 

dokonywana czynności związanych z podróżą służbową. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze Wojewody 

Łódzkiego z dnia 20 marca 2019 r. - PNIK-I.4102.7.2019 w sprawie nadania nazwy 
Szkole Podstawowej w Ręcznie.  
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12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 3 

Wnioski do protokołu IV Sesji Rady Gminy Ręczno 
Radni nie zgłosili wniosków do protokołu IV Sesji Rady Gminy Ręczno. 
 

Punkt 4 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami 
Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych 
decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 6 
Sprawozdanie Gminnej Biblioteki Publicznej za 2018 r. 
Dyrektor GBP w Ręcznie Małgorzata Woźnica przedstawiła sprawozdanie z działalności 
biblioteki za 2018 r. – sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
O godzinie 10:33 salę obrad opuścił radny Zdzisław Konarski, od tego czasu rada gminy 
obraduje w 13-osobowym składzie. 
 

Punkt 7 
Sprawozdanie z wykonanych zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2018 r. 
Kierownik GOPS Elżbieta Krawczyk przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań GOPS za 
2018 r. - sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
[ W tym miejscu Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 10:55 do 11:20 ] 
 

Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2019 rok 
 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała Rady Gminy Ręczno w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 r. 
oznaczona została nr  V.37.2019, uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Bąkowej Górze. 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Bąkowej Górze 
 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2 
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ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr V.38.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 kwietnia 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Gminy do 
dokonywana czynności związanych z podróżą służbową. 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy do dokonywana czynności związanych z podróżą służbową 
 

Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr V.39.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 kwietnia 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na zarządzenie zastępcze Wojewody 
Łódzkiego z dnia 20 marca 2019 r. - PNIK-I.4102.7.2019 w sprawie nadania nazwy 
Szkole Podstawowej w Ręcznie. 
 

Pan Józef Korpas - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ręcznie 
Podziękowania za podjęcie inicjatywy dotyczącej procesu odwoławczego na zarządzenie 
zastępcze Wojewody Łódzkiego dotyczące patrona naszej szkoły. Jeżeli chodzi o skutki tej 
decyzji (wniesienie skargi na zarządzenie), to pozwala ona na spokojne dokończenie roku 
szkolnego, ponieważ konsekwencją byłoby zamieszanie pod względem organizacyjno-
administracyjnym. Trzeba byłoby za kilka dni dokonywać zmiany szyldów, pieczątek, zmiany 
statutu, regulaminu, ponieważ świadectwa końcowe musiałyby już być z nazwą szkoły bez 
patrona. Decyzja odwoławcza, niezależnie od tego jak się zakończy, skutkuje tym że 
zarządzenie zastępcze wojewody jeszcze nie jest uprawomocnione i szkoła, mam nadzieję 
że na stałe, będzie to imię Piotra Szymanka w dalszym ciągu posiadała.  
Przedstawię kontekst historyczny związany z patronem naszej szkoły Piotrem Szymankiem. 
Postać patrona Piotra Szymanka pojawia się w szkole w dniu 1 września 1980 r. Wtedy to 
pojawia się zarządzenie Kuratora Oświaty i Wychowania w Piotrkowie Trybunalskim z dnia 
1 września 1980 r. w sprawie nadania imienia Zbiorczej Szkole Gminnej w Ręcznie, 
§ 1. Zbiorczej Szkole Gminnej nadaje się imię Piotra Szymanka, zarządzenie obowiązuje od 
1 września 1980 r. Od tej daty szkoła w Ręcznie posiada patrona Piotra Szymanka. Ten 
patron jest przez cały czas, pomimo że w międzyczasie dochodzi do zmian strukturalnych. 
Przestaje istnieć zbiorcza szkoła gminna, pozostaje szkoła podstawowa, która od 2004 r. 
istnieje w strukturach zespołu szkolno-gimnazjalnego. 
W 2010 r. następuje kolejne jak gdyby potwierdzenie istnienia Piotra Szymanka jako patrona 
szkoły poprzez nadanie Zespołowi Szkolno-Gimnazjalnemu w Ręcznie, w którego skład 
wchodziła szkoła podstawowa i gimnazjum, imienia Piotra Szymanka. W dniu 
14 października 2010 r. na wniosek Rady Pedagogicznej Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego 
w Ręcznie, na wniosek Rady Rodziców ZSG i samorządów uczniowskich Rada Gminy 
Ręczno uchwałą XXIV/149/2010 z dnia 29 kwietnia 2010 r. nadała imię Piotra Szymanka 
Publicznemu Zespołowi Szkolno-Gimnazjalnemu w Ręcznie. Wtedy odbyła się uroczystość 
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przekazania sztandaru. Osobiście ten sztandar otrzymałem z rąk ówczesnej 
przewodniczącej Rady Gminy Ręczno Barbary Stępień. Na tej uroczystości byli 
przedstawiciele najwyższych władz państwowych i kościelnych. Podkreślam kościelnych, 
ponieważ w uroczystościach uczestniczył Biskup Częstochowski Jan Wątroba. Wtedy, kiedy 
żeśmy zapraszali biskupa z ówczesnym proboszczem Parafii Ręczno, kościelne władze 
zażyczyły sobie życiorysu patrona. I nikt wtedy, również władze kościelne, nie kwestionował 
tego, że patron szkoły jest nieodpowiedni. Przez ten okres bycia dyrektorem nie 
przypominam sobie jakiś oficjalnych wystąpień, które by kwestionowały zasługi patrona, 
które by kwestionowały jego pochodzenie, jego przynależność polityczną.  
Natomiast w ciągu kilkunastu lat otrzymałem trzy anonimy z żądaniem, podważaniem 
autorytetu patrona szkoły Piotra Szymanka. Były tam podnoszone kwestie dotyczące jego 
przeszłości politycznej, jego przynależności do odpowiednich organów władzy państwowej. 
Były w tych anonimach stwierdzone stanowcze zdania, że jednak Piotr Szymanek jest 
patronem, który ma powiązania z komunizmem. To były tylko anonimy, nawet nie było komu 
odpowiedzieć.  
Od 2010 r. Piotr Szymanek był patronem Zespołu Szkolno-Gimnazjalnego w Ręcznie, aż do 
roku 2017, kiedy zespoły przestały istnieć. Powstała Szkoła Podstawowa w Ręcznie 
im. Piotra Szymanka  i w 2017 r. uchwałą Rady Gminy Ręczno została potwierdzona nazwa 
szkoły wraz z imieniem patrona szkoły.  
Nie chcę się odnosić do dyskusji, czy patron naszej szkoły był komunistą, czy nie był ? 
Osobiście nie znałem patrona szkoły. Jego osiągnięcia możemy wyczytać z jego życiorysu, 
możemy wysłuchać relacji odpowiednich ludzi, którzy go znali. Każdy, kto podejmuje decyzje 
w tej sprawie ma swoją ocenę na temat, jest to kwestia interpretacji, kwestia dotycząca 
szczegółowego życiorysu, informacji, które posiadamy na temat patrona.  
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na zarządzenie 
zastępcze Wojewody Łódzkiego z dnia 20 marca 2019 r. - PNIK-I.4102.7.2019 w sprawie 
nadania nazwy Szkole Podstawowej w Ręcznie 
 

Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 
Uchwała nr V.40.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 25 kwietnia 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 12 
Sprawy różne. 
 

Wójt Piotr Łysoń  

 Zaprosił wszystkich na uroczystą mszę św. w intencji Ojczyzny dnia 3 maja 2018 r. 
o godz. 11:30.  

 Poinformował, że od 6 maja 2019 r. zaczną się wybory sołtysów i rad sołeckich 
(szczegółowy harmonogram będzie zamieszczony na stronie internetowej 
i w sołectwach). 

 Dnia 27 maja 2019 r. o godz. 7:00 będzie msza za samorządowców. 

 We wtorek 30 kwietnia 2019 r. będziemy prowadzić rozmowy z przedstawicielami 
Konspiracyjnego Wojska Polskiego na temat uroczystości w Bąkowej Górze, 
uroczystości prawdopodobnie odbędą się 11 maja. 

 Obecna sobota 27 kwietnia będzie w urzędzie gminy pracująca, a 17 maja 2019 r. 
urząd będzie nieczynny. 
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Radna Jolanta Patura – Odnośnie wczorajszej wycieczki po drogach naszej gminy, czy 
urząd gminy zgłaszał się o dotacje do budowy dróg, czy mamy szansę na takie dotacje ? 
 
Wójt Piotr Łysoń  
Zawsze składamy wniosek na drogi, które mogłyby być dofinansowane. Czy dostaniemy 
dofinansowanie, to już zależy od punktacji. Z programu dróg lokalnych wcześniej 
budowaliśmy drogę w Bakowej Górze, wniosek był złożony, nasza droga się nie 
zakwalifikowała. Różne czynniki w klasyfikacjach wniosków wchodzą w grę, nawet czy jest 
kapliczka przy drodze, za to są dodatkowe punkty. Taka jest rzeczywistość w tej chwili. 
Droga przede wszystkim musi spełniać standardy drogi gminnej, czyli pas drogowy musi 
mieć określoną szerokość. Żadnej drogi nie pominęliśmy, jeżeli chodzi o wnioski. Droga na 
ulicy Cmentarnej nie spełnia standardów drogi gminnej, ona jest w zasobach gminnych, 
dlatego nie skorzystamy z dofinasowania z dróg lokalnych, bo ona się po prostu nie 
zakwalifikuje.  
 
Radny Włodzimierz Betka 
Prośba o przywiezienie tłucznia na drogę gminną na Przewozie, do państwa Cieślików, do 
państwa Gładyszów, na załatanie dziur pozostających po zimie. 
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Tak jak w latach ubiegłych, jak skończymy remonty pozimowe dróg na terenie naszej gminy 
i po rozliczeniu odśnieżania (przy udziale Starostwa Powiatowego) takie zakupy tłucznia 
będziemy czynili i pamiętamy o tych drogach, które pan radny wymienił. Odnośnie pierwszej 
lokalizacji p. Gładysz wpłynęło pismo, że tam pan jest dializowany i też prosili tutaj o pomoc 
w utwardzeniu tego odcinka drogi, w polepszeniu tej nawierzchni. Doskonale o tym 
pamiętamy i myślę, że po weekendzie majowym, a może wcześniej kilka zestawów tłucznia 
w to miejsce zadysponujemy.  
 
Wójt Piotr Łysoń  
W dniu 15 kwietnia odbyło się spotkanie z przedstawicielem Urzędu Marszałkowskiego 
i posłami, spotkanie na terenie gminy Łęki Szlacheckie. Naszą gminę reprezentował 
Zastępca Wójta Marcin Kusa.    
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa  
Na tym spotkaniu w Łękach szlacheckich pozwoliłem sobie porozmawiać z posłem 
i wiceprzewodniczącym na temat drogi wojewódzkiej 742, odnośnie przejścia przez Bąkową 
Górę i Dębę, na temat kładki w Stobnicy. Powiedzieli mi jednoznacznie, że jeżeli chodzi 
o pismo, które wcześniej do nich wpłynęło, zainteresowali się tą sprawą. Zainteresowali się 
przejściem przez Bąkową Górę i Dębę (ta dokumentacja była wcześniej wykonana), chcą 
powrócić do tego tematu, także jeżeli chodzi o kładkę w Stobnicy. Mam zadzwonić, bądź do 
pana posła i ustalić wizytę w Łodzi, mamy porozmawiać odnośnie dwóch spraw dot. drogi 
wojewódzkiej. Jesteśmy umówieni na wizytę i o szczegółach państwa poinformujemy.   
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada  
Wczoraj odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich komisji, jeździliśmy w teren. Prośba do 
Pana Wójta o przygotowanie na następną sesję, co w pierwszej kolejności po wizycie 
w terenie należałoby zrobić ze spraw bieżących, żeby ludziom umilić życie, żeby poprawić 
stan niektórych dróg.   
 

Małgorzata Woźnica – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ręcznie zaprosiła radnych 
do odwiedzenia biblioteki gminnej, żeby osobiście zobaczyć jak działamy, jak pracujemy. 
Wtedy moglibyśmy też porozmawiać na temat mojego planu o uczestnictwie biblioteki 
w projekcie „Infrastruktura bibliotek”. Jest to fajny projekt, z którego może skorzystać 
zarówno gmina, jak i biblioteka.  
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Punkt 13 
Zamknięcie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 11:53 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka V Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
25 kwietnia 2019 r. 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 
 

 
 
 
 
 

 
 
 


